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REVISTA PRESEI 

 

 

 

 C O M U N I C A T 

C.N.S.L.R. – FRĂŢIA îşi manifestă preocuparea faţă de situaţia gravă cu care se 

confruntă salariaţii din sistemul sanitar,  în contextul actualei crize epidemiologice, 

suprapus peste o criză economică fără precedent. 

Deşi salariile pentru munca  celor care zilnic, de mai bine de 11 luni, au depus 

eforturi pentru a reda sănătatea și, nu de puține ori, chiar viața pacienților, precum 

şi acordarea sporurilor pentru condiții speciale, constituie drepturi prevăzute de 

lege, care nu se negociază în nici un fel, constatăm, cu nelinişte, că modul 

defectuos în care se face finanţarea sistemului de asigurări de sănătate nu permite 

salariaţilor din  sănătate și asistență socială  să beneficieze de plata firească a 

activităţii desfăşurate, în condițiile deosebite impuse de pandemia de COVID 19. 

Atragem atenţia că nemulțmirile acestei categorii profesionale, una dintre cele mai 

expuse la mari riscuri, coroborat cu o abordare superficială a acestei situaţii de 

către Guvernul României și Ministerul Sănătății, au condus la declanşarea 

acțiunilor de protest ale organizațiilor sindicale din toată țara, punând în pericol pe 

toţi cei care apelează la serviciile medicale şi de îngrijire și așa destul de încărcate 

în această perioadă. 

C.N.S.L.R.-FRĂȚIA consideră, totodată, că răspunderea pentru escaladarea acestui 

conflict, în această perioadă, va trebui să fie asumată de cei care continuă să 

umilească personalul din SĂNĂTATE, cu atitudinea lor incalificabilă. 

C.N.S.L.R.-FRĂȚIA solicită factorilor implicați, de la nivel guvernamental, să 

revină asupra prevederilor Legii nr. 153/2017 - Legea cadru pentru salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice și să găsească, împreună cu reprezentanții 

Federației Sanitas din România, toate soluțiile posibile pentru a pune capăt acestei 

situații conflictuale. 
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Totodată, vom susține orice acțiune de stradă, întreprinsă de colegii din Federația 

Sanitas din România, până la soluționarea tuturor revendicărilor. 

(Sursa: C.N.S.L.R. FRATIA) 

 

 

 Petiție online: Federația SANITAS cere Guvernului României să respecte 

prevederile Legii 153/2017 pentru Sănătate și Asistență socială! 

 

Semnați petiția prin care Federația SANITAS din România cere guvernanților 

respectarea Legii-cadru a salarizării! Să arătăm autorităților că, în sistemul public 

de sănătate și cel de asistență socială, fiecare salariat contează! 

Accesați site-ul 

www.petitieonline.com: https://www.petitieonline.com/federatia_sanitas_cere_guv

ernului_romaniei_s_respecte_prevederile_legii_1532017_pentru_sntate_i_asisten_

social 

Iată textul petiției: 

Federația SANITAS din România cere actualului guvern să respecte Legea – 

cadru a salarizării bugetarilor! 

Legea nr. 153/2017 prevede, la art. 38 (4) că ”în perioada 2019 – 2022 se va 

acorda anual o creştere a salariilor de bază, soldelor de funcţie/salariilor de 

funcţie, indemnizaţiilor de încadrare, fiecare creştere reprezentând ¼ din diferenţa 

dintre salariul de bază, solda de funcţie/salariul de funcţie, indemnizaţia de 

încadrare prevăzute de lege pentru anul 2022 şi cel/cea din luna decembrie 

2018…” 

Guvernul României nu respectă legile propriei țări! 

Legislativul României a aprobat o lege – cadru a salarizării bugetarilor, iar 

guvernul actual, proaspăt numit, caută ”ieșiri” pentru a nu acorda, în 2021 

creșterile salariale legale. 

 

https://www.petitieonline.com/federatia_sanitas_cere_guvernului_romaniei_s_respecte_prevederile_legii_1532017_pentru_sntate_i_asisten_social
https://www.petitieonline.com/federatia_sanitas_cere_guvernului_romaniei_s_respecte_prevederile_legii_1532017_pentru_sntate_i_asisten_social
https://www.petitieonline.com/federatia_sanitas_cere_guvernului_romaniei_s_respecte_prevederile_legii_1532017_pentru_sntate_i_asisten_social
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Lovește, în principal, exact în acele categorii de personal care au fost deja 

discriminate prin modul în care legiuitorii au gândit sistemul de salarizare: 

infirmiere, brancardieri, îngrijitoare, registratori medicali, personal TESA 

(economiști, juriști, referenți), personal de întreținere (bucătari, liftieri, fochiști, 

spălătorese, operatori telefonie, muncitori calificaţi şi necalificaţi, mecanici), 

asistenți sociali, operatori calculator din cadrul serviciilor de ambulanţă şi UPU 

etc. 

Nu iartă însă nici celelalte categorii de salariați care vor avea în continuare sporuri 

calculate prin raportare la salariul de bază din ianuarie 2018 (sporul pentru 

asigurarea continuităţii – pentru orele lucrate sâmbătă, duminică şi în sărbători 

legale, sporul de noapte/de tură, tariful orar pentru gărzile suplimentare ale 

medicilor şi sporul pentru orele de gardă). 

Așadar, în plină pandemie, când sistemele de sănătate și cel de asistență socială 

sunt atât de greu încercate, guvernul tratează angajații din aceste domenii cu rea-

voință, adâncindu-le dezamăgirea, sporindu-le stresul și afectând astfel capacitatea 

de muncă unor oameni deja epuizați după 11 luni de luptă continuă în prima linie a 

frontului pandemic. 

Guvernul României minte! 

Din perspectiva cetățeanului, indiferent ce persoane ocupă fotoliile de ministru și 

de premier, dacă instituția guvernamentală și-a asumat ceva, promisiunea trebuie 

respectată! 

În discuțiile din ultimele patru luni pe care Federația SANITAS le-a purtat cu 

reprezentanții Ministerului Sănătății, ai Ministerului Muncii, ai Ministerului 

Finanțelor Publice și cu primul-ministru, ni s-a garantat că există resurse financiare 

pentru asigurarea creșterilor salariale prevăzute de lege începând cu 1 ianuarie 

2021 şi pentru calcularea sporului de condiţii prin raportare la salariul aflat în 

plată. Dintr-o dată, aflăm că nu sunt bani la buget! 

Guvernul României discriminează! 

Actualii guvernanți declară că nu sunt resurse financiare suficiente pentru 

Sănătatea și Asistența socială din România. 
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În schimb, există bani pentru conservarea pensiilor speciale, există bani pentru 

indemnizațiile sutelor de acoliți de partid care populează consiliile de administrație 

unde statul este reprezentat, există bani pentru mega-proiecte care, de 30 de ani, 

sunt doar pe hârtie și care, în realitate, satisfac obligațiile politice și interesele de 

grup. 

Conform statisticilor internaționale, România are cel mai mic buget pentru 

Sănătate din Uniunea Europeană: 5,6% din PIB, față de media europeană de 

9,9%. (sursa: https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/DDN-

20201202-1) În euro, aceasta înseamnă doar 580 de euro pe cap de locuitor (date 

valabile pentru 2018, conform Eurostat). Comparați cu media la nivelul UE, care 

este de 2.982 euro/locuitor! 

Noi, SANITAS, cerem Guvernului României să respecte legislația acestei țări! 

Cerem guvernului să învețe lecția crizei sanitare pe care o traversează întreaga 

lume și să acorde importanța cuvenită Sănătății și Asistenței sociale! 

Cerem să asigure resursele necesare bunei funcționări a celor două sisteme, 

inclusiv pentru salarizarea corectă și nediscriminatorie a angajaților care se află, de 

mai bine de unsprezece luni în lupta cu noul coronavirus! 

(Sursa: Federatia Sanitas) 

 

 Măsură inedită de protest a polițiștilor față de înghețarea salariilor: Luni, 

ziua fără amenzi, doar cu avertismente 

Fără amenzi, de luni, pentru neportul centurii, vorbitul la telefon în trafic sau 

pentru traversări neregulamentare. Și nu e vorba de vreo schimbare legislative, ci 

de declanșarea protestului inedit la care vor recurge polițiștii nemulțumiți de 

înghețarea salariilor. 

Și cetățenii trebuie să se aștepte la controale excesive și la întârzieri la ghișee, tot 

ca măsură de protest. Iar acesta este doar un prim pas, spun sindicaliștii, din ceea 

ce va urma săptămânile viitoare, dacă nu se va ajunge la o înțelgere cu guvernanții. 
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În ultima zi a lui 2020, polițiștii, grefierii și lucrătorii din penitenciare au ieșit în 

stradă și au cerut renunțarea la înghețarea salariilor. Au amenințat că pot recurge și 

la alte forme de exprimare a nemulțumirilor, dacă guvernanții nu se răzgândesc. 

Pentru că negocierile au eșuat, patru sindicate din Ministerul de Interne recurg la o 

măsură inedită de protest. Vor da numai avertismente, fară amenzi. 

Cosmin Andreica, preşedintele Sindicatulului Poliţiştilor Europol: “Ordonanța de 

guvern care reglementează regimul contravențiilor prevede ca măsură principală 

amenda sau avertismentul. E clar că în condițiile în care cuantumul amenzilor 

reprezintă o sumă ce se varsă la bugetele locale, nu cred că vor fi colegi dornici să 

umfle bugetele locale". 

Dacă o astfel de măsură i-ar favoriza pe cei dispuși să încalce legea, excesul de zel 

la care vor recurge polițiștii va crea multe neplăceri. 

Transportatorii sunt direct afectați de protestul sindicaliștilor din poliție. 

Am vrut să aflăm și ce spun oficialii din Ministerul de Interne despre acest protest. 

Cât de mult va fi afectat Ministerul de Interne de ceea ce au anunțat că vor face 

polițiștii de luni începând, e greu de spus. Am încercat să obținem un punct de 

vedere dar, așa cum întâmplă în ultima vreme, nu ni s-a oferit niciunul. 

Reprezentații sindicaliștilor amenință și cu alte măsuri în perioada următoare: nu 

vor mai face ore suplimentare, nu vor mai verifica persoanele aflate în carantină și 

promit să răspundă doar urgențelor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 MediaSind solicită noului director al TVR Cluj să înceteze să mai hărțuiască 

angajații care nu fac parte din propriul sindicat! 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind  -  Filiala MediaSind TVR a luat 

act de mai multe sesizari primite din partea membrilor de sindicat ai MediaSind 

TVR Cluj care prezintă abuzuri  săvârșite asupra lor de către noua conducere a 

stației TVR Cluj, numită nelegal de Doina Gradea, președintele- general al 

Societății Române de Televiziune. 
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Noul director al studioului, Alin Gelmărean, cel care deține și funcția de 

producător executiv al Redactiei Minorități, a început o campanie de hărțuire a 

foștilor membri ai Comitetului Director al TVR Cluj, membri ai filialei MediaSind 

TVR Cluj. Invocând Decizia J12/04.01.2021 semnată de șefa TVR, Alin 

Gelmărean a solicitat printr-o adresă trimisă prin e-mail și  intitulată “Solicitare 

Raport” un așa-zis raport de activitate foștilor membri ai CD TVR Cluj, pentru 

perioada în care au coordonat activitatea compartimentelor: “In vederea 

indeplinirii competentei de director, in conditiile legii,  va rog sa-mi comunicati  

un raport actualizat cu privire la situatia existenta la nivelul structurii pe care ati 

coordonat-o”     

Având în vedere acest abuz, MediaSind notifică pe coordonatorul studioului 

teritorial Cluj, Alin Gelmarean  și vicepreședinte al Sindicatului TVR Cluj să 

înceteze de îndată orice presiune asupra membrilor MediaSind TVR Cluj. Fostii 

membrii ai CD TVR Cluj, și-au reluat functiile de executie de la data de  1 

ianuarie 2021 și nu mai au atribuții în domeniul coordonării compartimentelor din 

studio. Raportul de activitate putea fi solicitat, potrivit prevederilor legale, înainte 

de încetarea mandatelor șefilor de compartimente de către  PDG al SRTV sau de 

Coordonatorul cu atribuții de director al TVR Cluj. Solicitarea acestui raport după 

încetarea contractelor de coordonare confirmă, încă o dată. că deciziile de numire a 

noii conduceri de la  TVR Cluj au fost politice și nu au avut în vedere 

performanțele manageriale ale fostei conduceri.    

Având în vedere faptul că actuala conducere de la TVR Cluj a fost numită în mod 

nelegal și discreționar de președintele-director general Doina Gradea, care a 

nesocotit prevederile art. 35 din Legea nr.41/1994 potrivit cărora comitetele 

directoare ale studiourilor directoare sunt numite de Consiliul de Administrație al 

SRTV, și nu de președintele-director general, cum s-a întâmplat în acest caz (Art. 

35. - (1) Conducerea studiourilor teritoriale și a celorlalte unități funcționale 

autonome este asigurată de comitete directoare proprii, numite de consiliul de 

administrație al societății respective, în limitele competențelor care le-au fost 

delegate.), MediaSind va sesiza instituțiile abilitate pentru cercetarea acestor fapte 

și sub aspectul săvârșirii infracțiunii de abuz în serviciu.  
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Totodată, MediaSind TVR atrage atenția Inspecției Muncii că aceste fapte ale 

directorului TVR Cluj, Alin Gelmărean,  încalcă flagrant și prevederile Legii 

nr.151/2020:  

 ARTICOL UNIC: Legea nr. 53/2003 - Codul muncii, republicată în Monitorul 

Oficial al României, Partea I, nr. 345 din 18 mai 2011, cu modificările și 

completările ulterioare, se modifică și se completează după cum urmează: 

1. La articolul 5, alineatele (2)-(4) se modifică și vor avea următorul cuprins: (2) 

Orice discriminare directă sau indirectă față de un salariat, discriminare prin 

asociere, hărțuire sau faptă de victimizare, bazată pe criteriul de rasă, cetățenie, 

etnie, culoare, limbă, religie, origine socială, trăsături genetice, sex, orientare 

sexuală, vârstă, handicap, boală cronică necontagioasă, infectare cu HIV, opțiune 

politică, situație sau responsabilitate familială, apartenență ori activitate 

sindicală, apartenență la o categorie defavorizată, este interzisă. 

(3) Constituie discriminare directă orice act sau faptă de deosebire, excludere, 

restricție sau preferință, întemeiat(ă) pe unul sau mai multe dintre criteriile 

prevăzute la alin. (2), care au ca scop sau ca efect neacordarea, restrângerea ori 

înlăturarea recunoașterii, folosinței sau exercitării drepturilor prevăzute în 

legislația muncii. 

(4) Constituie discriminare indirectă orice prevedere, acțiune, criteriu sau practică 

aparent neutră care are ca efect dezavantajarea unei persoane față de o altă 

persoană în baza unuia dintre criteriile prevăzute la alin. (2), în afară de cazul în 

care acea prevedere, acțiune, criteriu sau practică se justifică în mod obiectiv, 

printr-un scop legitim, și dacă mijloacele de atingere a acelui scop sunt 

proporționale, adecvate și necesare. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)                         

 

 Ministru: Vrem să schimbăm modul în care se plătesc ajutoarele sociale 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea (PLUS), vrea 

schimbarea modului în care se plătesc ajutoarele sociale din România. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/cristian-ghinea_2150.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ajutoare_2792.html
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„Vrem să schimbăm modul în care se plătesc ajutoarele sociale din România, 

presupune nişte costuri de început, de implementare, haideţi să ne gândim la asta. 

Asta am încercat să punem noi în negocierile pentru planul de guvernare şi o să 

testăm fiecare idee a noastră. Vrem să testăm cât putem finanţa din implementarea 

venitului minim de incluziune, de pildă. Este o reformă care este amânată fără o 

explicaţie concretă de la an la an. Este o lege dată de Parlament în 2016 şi care încă 

nu este implementată", a arătat Ghinea, la Digi24. 

Legat de acest subiect, ministrul a explicat că în acest moment oamenii săraci din 

România sunt puşi să aleagă între a avea un loc de muncă sau a pierde ajutorul 

social, în condiţiile în care "pentru salariile foarte mici diferenţa nu este foarte 

mare". 

"Practic devine o alegere raţională să nu cauţi un loc de muncă pentru că găseşti 

doar ceva foarte prost plătit şi, pe de alte parte, pierzi ce avem acum: alocaţia de 

suport familial şi ajutorul social propriu-zis. Venitul minim de incluziune înseamnă 

să înlocuieşti toate aceste ajutoare fragmentate cu unul singur şi îl dau şi unui om 

care îşi caută un loc de muncă, un fel de supliment la salariu. Este o reformă 

pregătită de mulţi ani împreună cu Banca Mondiala, împreună cu experţi, care spun 

că trebuie să rupem acest cerc vicios în care oamenii săraci din Romania au de ales 

în mod dramatic între A şi B. Repet, lege votată de Parlament, ignorată de Guverne 

până acum, din lipsă de voinţă politică şi lipsă de sistem informatic, dar şi un şoc 

temporar pe buget", a adăugat ministrul Investiţiilor şi Fondurilor Europene. 

(Sursa: stiripesurse.ro)                         

 

 Sfatul Guvernului pentru primari: Daţi drumul la proiecte pe digital şi 

verde 

Alocarea financiară pentru oraşe din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

(PNRR) va merge cu prioritate pentru proiecte pe "digital şi verde", a transmis 

sâmbătă ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/cristian-ghinea_2150.html
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"În alte domenii din PNRR precum intervenţii la oraşe trebuie să fie mai multă 

tranziţie verde. Aici va fi ghidul pe care vreau să îl propun primarilor şi sper să mă 

văd cu Asociaţia municipiilor să le spun: prioritatea pentru alocarea financiară 

pentru oraşe trebuie să fie verde şi digital. Spun acum mesajul meu public către 

primari: daţi drumul, lucrul la proiecte pe digital şi verde. Ele pot să însemne foarte 

multe, pot să însemne piste de biciclete, pot să însemne trenuri, metrou, pot să 

însemne semaforizare inteligentă, iar aici la semaforizare inteligentă bifez şi verde 

şi digital. Aceştia nu sunt bani pe care îi gestionez eu sau ministerul, sunt banii 

României pe care trebuie să-i folosim deştept (...) Avem acum bani europeni, pe 

lângă aceste 30 de miliarde de euro, mai sunt şi cele 55 de miliarde de euro care 

veneau oricum în România, deci să-i folosim pentru ceea ce s-ar numi business us 

usual. Să folosim PNRR-ul pentru tranziţia verde, verde şi reformă", a declarat 

Cristian Ghinea, la Digi 24. 

El a precizat că PNRR nu respectă în prezent cele două praguri pe care Uniunea 

Europeană vrea să le impună, respectiv minimum 37% din bani să meargă pe 

tranziţia verde şi minimum 20% pe digitalizare. "Din păcate, şi nu spun ca să critic, 

o spun factual, planul existent (PNRR n.r.) acum nu respectă aceste două praguri, 

iar acestea trebuie respectate", a transmis el. 

Întrebat ce înseamnă "verde" în sectorul transporturilor, Ghinea a răspuns că 

autostrăzile nu intră, dar "CFR este verde". "Sunt 4,5 miliarde de euro, din care 3,5 

miliarde sunt propuşi pentru autostrăzi şi încă un miliard de euro pentru centuri 

ocolitoare şi alte drumuri. Ce vă pot spune este că mă voi bate pentru ca aceşti 3,5 

miliarde de euro să rămână (în PNRR n.r.). Problema este însă că nu poţi să te baţi 

pentru toate, trebuie să îţi alegi bătăliile. Eu propun să-i păstrăm acei 4,5 miliarde 

de euro pentru autostrăzi şi rutier, să-i apăram, dar în condiţiile în care nu putem să 

raportăm verde acolo, nu putem şi pe alte domenii să fie tot fără verde, precum 

intervenţii la oraşe. Aici trebuie să fie mai multă tranziţie verde", a mai spus 

ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/primar_546.html
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 CNIPMMR organizează o conferință de presă pe tema situaţiei din HoReCa 

și a liberalizării pieței de energie 

Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România 

(CNIPMMR) organizează, luni, o conferinţă de presă în care preşedintele 

organizaţiei, Florin Jianu, va prezenta situaţia acordării finanţărilor pentru IMM-uri 

prin Măsura 2 - capital de lucru, potrivit AGERPRES. 

De asemenea, preşedintele Organizaţiei Patronale a Hotelurilor şi Restaurantelor 

din România, Daniel Mischie, va prezenta, în cadrul conferinţei, apelul sectorului 

HoReCa pentru redeschiderea restaurantelor la interior, iar preşedintele Federaţiei 

Naţionale a Patronatelor Medicilor de Familie, Raluca Zoitanu, va da detalii despre 

procesul de vaccinare împotriva Covid-19. 

Alte două subiecte de pe lista conferinţei de presă sunt liberalizarea pieţei de 

energie, despre care urmează să vorbească preşedintele Asociaţiei Teritoriale 

pentru Energie şi Eficienţă Energetică, Felix Căprariu, şi finalizarea proiectului 

"DIASPORA RESTART". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Educaţiei anunţă că profesorii care vor participa la recuperarea 

materiei pierdute de elevii care nu au avut acces la şcoala online vor fi plătiţi 

în funcţie de orele prestate 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, spune că cele mai recente raportări arată 

faptul că sute de mii de elevi nu au avut acces la şcoala online, fie pentru că nu au 

mijloace informatice, fie din cauză că nu au conexiune la internet. El anunţă că 

profesorii vor primi bani pentru a participa la „acţiuni remediale”, în funcţie de 

volumul orelor la care vor participa, relatează News.ro. 

 

„Sunt 7203 şcoli în România, care trebuie să fie chestionate prin intermediul 

sistemului informatic integrat. În momentul de faţă, raportările la nivelul zilei de 

vineri sunt următoarele: 237.000 de elevi, respectiv 286.000 de elevi nu au avut 

acces la mijloace informatice, respectiv internet”, a afirmat ministrul Educaţiei 

duminică, într-o intervenţie la Antena 3. 

http://www.agerpres.ro/
https://www.news.ro/social/ministrul-educatiei-anunta-profesorii-vor-participa-recuperarea-materiei-pierdute-elevii-au-avut-acces-scoala-online-vor-platiti-functie-orele-prestate-peste-200-000-elevi-au-putut-participa-1922401210512021011519868892
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Advertisement 

Ministrul a precizat că la minister sunt aşteptate „raportări updatate” la nivelul zilei 

de luni cu privire la acest subiect. 

În acest context, Sorin Cîmpeanu a reafirmat nevoia unor acţiuni în cadrul cărora 

elevii să poată recupera materia pierdută pe parcursul şcolii online. 

„Este esenţial să putem relua şcoala în format fizic pentru a evalua ce pierderi au 

înregistrat elevii, nu din perspectiva a ceea ce a predat profesorul, ci din 

perspectiva a ceea de a asimilat elevul. E nevoie de o identificare particularizată 

peste care să intervii cu acţiuni remediale. Am identificat sursele de finanţare a 

acţiunilor remediale”, a adăugat Cîmpeanu. 

 

Acesta a precizat că sursele de finanţare pentru plata cadrelor didactice care vor 

participa la aceste acţiuni au fost identificate fiind vorba despre fonduri europene şi 

bani prin programul Romania Secondary Education. 

 

„Cui siguranţă profesorii vor primi bani conform cu volumul orelor de acţiuni 

remediale pe care le vor presta”, a adăugat ministrul. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Ministerul Finantelor raporteaza cifre uriase de angajati platiti de stat. 

Peste 1,2 milioane posturi, din care peste 64% in administratia publica 

centrala 

Numarul posturilor ocupate in institutiile si autoritatile publice din Romania era, in 

noiembrie 2020, de 1.245.578, din care peste 64% in administratia publica 

centrala, conform datelor publicate pe site-ul Ministerului Finantelor Publice 

(MFP). 

 

Din totalul celor 798.589 de angajati din administratia publica centrala, 593.441 

lucrau in institutii finantate integral de la bugetul de stat. 

 

 

https://ziare.com/social/administratia/
https://ziare.com/social/angajati/
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Cel mai mare numar de posturi ocupate se inregistra in Ministerul Educatiei si 

Cercetarii, respectiv 287.908, Ministerul Afacerilor Interne (125.487), Ministerul 

Apararii Nationale (74.129), Ministerul Finantelor Publice (24.745) si Ministerul 

Sanatatii (17.877). 

 

Potrivit sursei citate, in institutiile finantate integral din bugetul asigurarilor sociale 

erau ocupate 8.170 de posturi, in cele subventionate din bugetul de stat si din 

bugetul asigurarilor pentru somaj un numar de 42.499 de posturi, in timp ce in 

institutiile finantate integral din venituri proprii erau 154.479 de posturi ocupate. 

 

Totodata, in administratia publica locala lucrau, in noiembrie, 446.989 de 

persoane, dintre care 276.277 in institutii finantate integral din bugetele locale si 

170.712 in institutii finantate integral sau partial din venituri proprii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ANAF va avea acces la toate conturile romanilor, incepand de luni. Ce 

informatii va putea verifica 

ANAF va incepe operationalizarea Registrului Fiscal Electronic pentru conturi 

bancare si conturi de plati, identificare prin IBAN, potrivit unei ordonante emise in 

vara anului 2020. Astfel, de luni, 11 ianuarie, va avea acces la toate conturile 

romanilor. 

 

Bancile si institutiile care au conturi financiare pentru companii si persoane fizice 

sunt obligate sa trimita catre Fisc toate informatiile financiare legate de miscarea 

conturilor persoanelor fizice si ale companiilor, potrivit Rador, citat 

in stirileprotv.ro. 

 

Prin acest registru se incearca prevenirea si combaterea spalarii banilor, in 

conformitate cu o directiva europeana. 

 

 

https://ziare.com/social/somaj/
https://stirileprotv.ro/stiri/financiar/anaf-va-avea-acces-la-toate-conturile-romanilor-incepand-de-luni.html
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"In termen de 90 de zile de la data intrarii in vigoare a prezentei ordonante de 

urgenta, institutiile de plata si institutiile emitente de moneda electronica au 

obligatia de a transmite organului fiscal central lista titularilor persoane fizice, 

juridice sau a altor entitati fara personalitate juridica care au deschise conturi la 

data intrarii in vigoare a prezentei ordonante de urgenta, precum si celelalte 

informatii prevazute la art. 61 alin. (2) lit. a) din Legea nr. 207/2015 privind Codul 

de procedura fiscala, cu modificarile si completarile ulterioare, precum si cu cele 

aduse prin prezenta ordonanta de urgenta, privitoare la identitatea persoanelor si la 

numarul IBAN", se arata in art VIII, alin (1) al OUG 111/2020", a transmis ANAF 

intr-un comunicat, in luna decembrie. 

 

La ce informatii va avea acces ANAF: 

a) pentru titularul de cont-client, persoanele care detin dreptul de semnatura pentru 

conturile deschise si orice persoana care pretinde ca actioneaza in numele 

clientului: numele, insotit de celelalte date de identificare; 

 

b) pentru beneficiarul real al titularului de cont-client: numele, insotit de celelalte 

date de identificare; 

 

c) pentru contul bancar sau de plati: numarul IBAN si data deschiderii si inchiderii 

contului; 

 

d) pentru casetele de valori: numele concesionarului, insotit de celelalte date de 

identificare si durata perioadei de concesionare. 

 

Informatiile sunt pastrate pentru o perioada de 10 ani de la incetarea relatiei de 

afaceri dintre banci si clienti. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Venitul mediu lunar a ajuns în T3 2020 la 2068 lei, în creştere cu 9%, iar 

cheltuielile la 1733 lei. O treime din cheltuielile se duc pe taxe şi impozite, iar 

60% sunt pentru consum 

 

Venitul mediu lunar al unei persoane a ajuns în trimestrul trei din 2020 la 2068 lei, 

în creştere cu 9% faţă de perioada similară din 2019, în timp ce cheltuielile s-au 

majorat cu 6%, la 1733 lei, având o pondere de 84% din venituri, arată datele INS. 

La nivelul unei gospodării, venitul mediu se situa la 5302 lei, iar cheltuielile la 

4444 lei. 

Sumele diferă în funcţie de mediul de rezidenţă, în zona rurală media veniturilor 

fiind de 1551 lei de persoană, iar în oraşe de 2509 lei. 

La nivel naţional, cea mai mare pondere o au veniturile băneşti, de 4961 lei lunar 

pe gospodărie (1934 lei pe persoană), în timp ce veniturile în natură au fost de 341 

lei lunar pe gospodărie (133 lei pe persoană). 
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Salariile şi celelalte venituri asociate lor au format cea mai importantă sursă de 

venituri (68,9% din veniturile totale ale gospodăriilor). 

De asemenea, la formarea veniturilor totale ale gospodăriilor au contribuit şi 

veniturile din prestaţii sociale (18,9%), veniturile din activităţi neagricole 

independente (2,1%), veniturile din agricultură (1,9%), cele din proprietate şi 

vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (1,1%), precum şi veniturile în 

natură (6,4%), în principal, contravaloarea consumului de produse agroalimentare 

din resurse proprii (5,3%), 

În ceea ce priveşte cheltuielile, cea mai mare parte din ele se îndreaptă spre 

consumul de bunuri alimentare, nealimentare, servicii, care reprezintă 60% din 

total, urmate de plata impozitelor şi taxelor, 33%, şi acoperirea unor nevoi legate 

de producţia gospodăriei (hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru 

producţia gospodăriei, produse pentru însămânţat, servicii veterinare etc.), cu 

2,2%. 

Din consumul total, achiziţia de alimente şi băuturi nealcoolice reprezintă 33,5%, 

categorie urmată de cheltuielile pentru utilităţi şi combustibili (12,4%), băuturi 

alcoolice şi tutun (8,6%), haine şi încălţăminte (7,4%). 

Românii alocă pentru educaţie doar 0,7% din cheltuielile lunare şi 3,8% pentru 

recreere, sport şi cultură. 

Cheltuielile pentru investiţii, destinate pentru cumpărarea sau construcţia de 

locuinţe, cumpărarea de terenuri şi echipament necesar producţiei gospodăriei, 

cumpărarea de acţiuni etc. deţin o pondere mică în cheltuielile totale ale 

gospodăriilor populaţiei (doar 0,7%). 

Şi în cazul cheltuielilor apar diferenţe în funcţie de rezindenţă, media lunară fiind 

de 1333 lei de persoană în zona rurală şi de 2074 lei în urban. 

(Sursa: zf.ro) 
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 România a înregistrat în primele 11 luni ale anului trecut un deficit 

comercial de 16,43 miliarde euro, în creştere cu aproape un miliard de euro. 

Exporturile au scăzut cu 11%, iar importurile cu 7,7% 

România a înregistrat în primele 11 luni ale anului trecut un deficit comercial de 

16,43 miliarde euro, mai mare cu 908,7 milioane euro decât cel înregistrat în 

perioada similară din 2019, după ce exporturile au scăzut cu 11%, iar importurile 

cu 7,7%, arată datele INS. 

În ianuarie-noiembrie 2020,  companiile au exportat bunuri de 57 miliarde euro, în 

timp ce importurile s-au ridicat la 73 miliarde euro. 

În luna noiembrie 2020, exporturile au însumat 6 miliarde euro, în creştere cu 

0,6%, iar importurile 7,6 miliarde euro, în creşere cu 1,5%, rezultând un deficit de 

1,57 miliarde euro. 

Ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor au fost deţinute în 

primele 11 luni din 2020 de maşini şi echipamente de transport (48,4% la export şi 

37,0% la import) şi alte produse manufacturate (30,4% atât la export cât şi la 

import). 

Valoarea schimburilor intra-UE27 s-au ridicat la 42,23 miliarde euro la expedieri şi 

de 54,12 miliarde euro la introduceri, reprezentând 74% din total exporturi şi 

73,6% din total importuri. 

Schimburilor extra-UE27 au avut o o pondere de 26% din total exporturi şi 26,4% 

din total importuri. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Numărul şomerilor a ajuns la 462.000 în noiembrie 2020, în creştere cu 

28%: Rata şomajului a ajuns la 5,1% în noiembrie, în creştere cu 1,1 puncte 

procentuale faţă de noiembrie 2019. La nivelul Uniunii Europene, rata 

şomajului a ajuns la 7,5%, iar numărul şomerilor este aproape de 16 milioane 

Numărul şomerilor din economia locală a ajuns la 462.000 în noiembrie 2020, în 

creştere cu 28% comparativ cu aceeaşi lună a anului precedent şi în scădere cu 
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3,14% faţă de luna precedentă, conform datelor de la Institutul Naţional de 

Statistică (INS). În noiembrie 2019, piaţa muncii avea 361.000 de şomeri. 

Cei mai afectaţi au fost tinerii, astfel că numărul şomerilor în vârstă de 25-74 ani 

reprezintă 75,8% din numărul total al şomerilor estimat pentru luna noiembrie 

2020. 

Rata şomajului a ajuns la 5,1% în noiembrie, în creştere cu 1,1 puncte procentuale 

faţă de noiembrie 2019, însă în scădere cu 0,1 puncte procentuale faţă de luna 

precedentă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Rata de dobândă la titlurile de stat cu scadenţa de 10 ani a scăzut cu 1,2%, 

până la 2,93% în prima săptămână din 2021 

Rata de dobândă la titlurile de stat cu scadenţă pe 10 ani s-a diminuat cu 1,2% în 

prima săptămână din anul 2021, ajungând la un nivel de 2,93%, potrivit unei 

analize realizate de Andrei Rădulescu, director analiză macroeconomică în cadrul 

Băncii Transilvania. 

Spread-ul de dobândă s-a majorat cu 17,6%, până la 0,87 puncte procentuale, 

acesta fiind maximul înregistrat la jumătatea lunii decembrie 2020. „Curba 

randamentelor din România a încorporat cliamtul macrofinanciar internaţional şi 

ştirile interne în prima săptămână din 2021, evidenţiindu-se deplasarea în jos, în 

medie cu 11 puncte de bază, evoluţie determinată în principal de declinul ratelor de 

dobândă pe scadenţele scurte şi medii“, se mai arată în analiza Băncii Transilvania. 

În prima săptămână din 2021, Ministerul Finanţelor a împrumutat 400 mil. lei prin 

certificate pe 12 luni, 1,1 mld. lei prin titluri scadente în noiembrie 2024 şi 876,8 

mil. lei prin titluri cu scadenţă în octombrie 2030 la costuri medii anuale de 2,14%, 

2,60% şi 2,97%. Pentru a doua săptămână din 2021, Ministerul Finanţelor a 

programat două licitaţii cu titluri scadente în ianuarie 2028 în valoare de 690 mil. 

lei şi titluri scadente în octombrie 2023 în valoare de 805 mil. lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 ianuarie 2021 18 

 

 Bursa de la Bucuresti a castigat 6,3 miliarde de lei din capitalizare in aceasta 

saptamana. Ce actiuni au inregistrat cresteri 

Bursa de Valori Bucuresti (BVB) a castigat, in aceasta saptamana, 6,3 miliarde de 

lei din capitalizare, respectiv 4,08%, iar valoarea tranzactiilor cu actiuni a 

inregistrat o crestere cu 219,7%. 

 

Potrivit datelor publicate de BVB si consultate de AGERPRES, capitalizarea 

bursiera a ajuns la 160,674 miliarde de lei, in perioada 4 - 8 ianuarie, de la 154,365 

miliarde de lei in saptamana anterioara. 

 

In aceasta saptamana, tranzactiile cu actiuni au generat un rulaj de 303,169 

milioane de lei, fata de 94,827 milioane de lei, in perioada 28 decembrie - 1 

ianuarie. Cea mai buna zi de tranzactionare la BVB a fost luni, 4 ianuarie, cand s-

au consemnat 152,506 milioane de lei, iar cea mai slaba zi, marti, 5 ianuarie, cu o 

valoare a tranzactiilor de 19,491 milioane de lei. 

 

Actiunile Cemacon au fost cele mai lichide titluri pe segmentul principal al Bursei 

de la Bucuresti, generand tranzactii de 122,732 milioane de lei, dar si o crestere de 

pret cu 14,93%. 

 

In top 3 se mai afla Banca Transilvania, cu schimburi de 36,361 milioane lei si o 

crestere de 1,11% in ceea ce priveste pretul actiunilor, urmata de titlurile Fondului 

Proprietatea, cu tranzactii de 29,560 milioane de lei (5,17%). 

Cele mai importante cresteri ale cotatiilor au fost inregistrate de actiunile Bermas 

(+35%), Societatea de Constructii Napoca (+20%) si SSIF BRK Financial Group 

(15,61%). 

 

La polul opus, scaderi importante au fost consemnate de actiunile Artego, care au 

inregistrat un declin de 5,41%, urmate de cele ale Zentiva (-3,45%) si ale 

Santierului Naval Orsova (-2,67%). 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/bursa-bucuresti/
https://ziare.com/bani/actiuni/
https://ziare.com/bani/tranzactii/
https://ziare.com/banca-transilvania/
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 Gazprom va relua construcția Nord Stream 2 

Conductă de gaze naturale. Foto: Inquam Photos / George Călin 

Gazprom va relua construcția gazoductului Nord Stream 2 către Germania în 

această săptămână, după ce sancțiunile SUA au întrerupt construcția mai bine de 

un an, relatează Financial Times, citat de Mediafax. 

Grupul controlat de Kremlin va începe lucrul într-o secțiune a Mării Baltice 

administrată de Danemarca, în ciuda măsurilor Washingtonului menite să oprească 

proiectul finanțat de cinci dintre cele mai mari companii energetice din Europa. 

SUA, susținute de Polonia și alte state din estul UE, spun că Nord Stream 2 este un 

proiect politic menit să sporească dependența Europei de Moscova și să ocolească 

conductele deja existente prin Ucraina. Rusia și Germania spun că este o inițiativă 

pur comercială, menită să satisfacă în viitor cererea mai mare de gaze din Europa. 

Conducta de 9,5 miliarde de euro a fost de mult una dintre cele mai aprinse 

probleme geopolitice din Europa și un punct de referință pentru relațiile dintre 

Moscova și statele UE. 

Decizia administrației Donald Trump de a impune sancțiuni împotriva conductei, 

promovând în același timp exporturile de gaz propriu către Europa, a stârnit 

discuții intense cu privire la dreptul Europei de a-și alege propriile surse de energie 

și relații comerciale mai largi cu SUA. 

Aceste sancțiuni au amânat deschidere planificată a conductei de la mijlocul anului 

2020 și au obligat Gazprom să-și adapteze abordarea pentru a face față pierderii 

contractorilor străini, în timp ce Washingtonul a promis să impună în continuare 

restricțiile necesare pentru a bloca finalizarea proiectului. 

Lucrările la conducta lungă de 1.230 km au fost oprite în decembrie 2019, când 

compania elvețiană de instalare a țevilor Allseas a abandonat proiectul pentru a 

evita sancțiunile SUA, cu 94% din lungimea finalizată. Acest lucru a forțat 

Gazprom să găsească și să-și pregătească propriile nave pentru a așeza restul de 

120 km de conductă pe fundul mării. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 ianuarie 2021 20 

 

Noile sancțiuni SUA adoptate luna aceasta se aplică și companiilor care asigură și 

certifică operațiunile de instalare a conductelor, complicând în continuare 

eforturile Gazprom. DNV GL, o companie norvegiană de evaluare a riscurilor, a 

spus deja că a încetat toate activitățile de inspecție legate de conductă și că nu va 

putea să certifice finalizarea acesteia. 

În timp ce conducta este deținută în totalitate de Gazprom, jumătate din costul său 

a fost asigurat de cinci companii din UE: Shell, Uniper, OMV, Wintershall și 

Engie. De asemenea, proiectul a fost susținut cu fermitate de Berlin. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România, printre țările UE cu cei mulți cetățeni care nu își permit să 

încălzească locuința corespunzător. Guvernul a pregătit o schemă de ajutor 

România se află printre țările Uniunii Europene cu cei mulți cetățeni care nu își 

permit să încălzească locuința corespunzător. Aproape 10% dintre români au fost 

afectați de fenomenul săraciei energetice, arată statisticile europene. Legea energiei 

prevede acordarea de sprijin pentru consumatorii vulnerabili încă din 2012. Abia 

acum, Guvernul a pregătit schema de ajutor. 

Mircea Grigore trăiește într-un sat din zona de deal a județului Buzău. E pensionar 

și locuiește singur. Spune că a făcut economii să cumpere lemne de foc. 

Până acum, iarna a fost blândă și nu a fost nevoit să facă focul des. 

România e printre țările europene cu cei mai mulți cetățeni care nu își permit să 

încălzească locuința corespunzator. Aprope 10% dintre români au fost afectați de 

fenomenul de săracie energetică în 2019, peste media europeană. 

Legea energiei din 2012 prevede acordarea de ajutoare pentru cunsumatorii 

vulnerabili. Nu a fost adoptată însă și o schemă de sprijin. Abia acum, Guvernul a 

stabilit criteriile de acordare a ajutoarelor. 

Ajutoarele ar urma să se acorde persoanelor singure care au venituri medii de cel 

mult 1.445 lei. Pentru familii, venitul mediu nu poate depăși 810 lei de persoană. 
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Valoarea compensațiilor pentru încălzire va fi între 10 și până la 100%, în funcție 

de unele valori de referință. 

De asemenea vor fi acordate și suplimente pentru energie. 

Pentru moment, legea e la stadiul de proiect. Dacă va fi adoptată se va aplica de la 

1 septembrie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Autoritățile locale cer bani de la Guvern pentru centrele de vaccinare 

Primarii de oraşe și comune reclamă că nu au bani pentru a susține funcţionarea 

centrelor de vaccinare din a doua etapă a campaniei, care ar trebui să înceapă 

săptămâna viitoare. Ei sunt revoltați că un proiect de ordonanţă de urgenţă lasă 

majoritatea cheltuielilor în seama lor și cer guvernului să acopere costurile. 

În comuna Săcălaz din Timiș, autoritățile nu au găsit încă locul potrivit pentru 

funcționarea centrului de vaccinare și nu au nici bani pentru investiții. 

Primarul spune că a propus mai multe variante, dar niciuna nu a fost pe placul DSP 

și al Prefecturii Timiș. Și asta pentru că au nevoie de anumite dotări, dar nu sunt 

bani. 

Deocamdată nimeni nu știe ce sume ar putea primi primăriile și când. 

Strategia de vaccinare prevede că Executivul alocă banii necesari autorităților 

locale. În schimb, proiectul de ordonanță de urgență trimis asociațiilor de comune 

și orașe, spre consultare, arată că administrațiile locale trebuie să aloce fonduri 

pentru organizarea, dotarea și operaționalizarea centrelor și pentru plata 

personalului. 

Emil Boc: La Cluj-Napoca noi avem 13 centre de vaccinare. Dintre acestea, 11 

centre sunt pregătite de primărie. Pentru cele 11 centre fixe de vaccinare, 

cheltuielile doar pentru plata medicilor, a asistentelor, a registratorilor medicali, 

pentru 6 luni de zile, este de 18,876 mil lei. Aproape 4 milioane de euro. Aceşti 

bani, dacă nu sunt alocaţi de către Guvern, trebuie să fie luaţi de primărie din alte 

părţi. 
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Sunt și edili care au găsit soluții să acopere chetuielile. 

Mik Jozsef, primarul oraşului Borsec: Centrul de vaccinare în Borsec o să fie la 

dispensarul uman. Pe care l-am vizitat chiar acum. Am finalizat zilele astea 

reabilitarea interioară, acum urmează să asigurăm şi dotarea. Am înţeles că 

cheltuielile va trebui să le asigurăm noi. O să asigurăm, avem buget local pentru 

aşa ceva. E important pentru borseceni să nu se deplaseze la spitalul de la Topliţa. 

Şi atunci putem asigura şi pentru localităţile vecine. 

Ministrul Sănătății a declarat că proiectul de ordonanță de urgență poate fi 

modificat până la aprobarea acestuia în Guvern. 

Din 15 ianuarie ar urma să înceapă etapa a doua a campaniei de vaccinare, în care 

vor fi imunizate persoanele din categoriile de risc și angajații din domenii cheie, 

inclusiv profesori, polițiști și demnitari. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 A patra tranșă de vaccin antiCovid a ajuns în România. Din 15 ianuarie se 

intră în a doua etapă de vaccinare care vizează persoanele în vârstă și cu boli 

cronice 

A patra tranșă de vaccin Pfizer a ajuns luni dimineață în România, cele 150.000 de 

doze fiind transportate cu aeronavele care au aterizat pe aeroporturile din 

București, Cluj-Napoca și Timișoara urmând să fie distribuite la Institutul 

Cantacuzino din Capitală și către centrele din țară. 

 

Potrivit datelor puse la dispoziția centrului național de vaccinare de către Institutul 

Național de Sănătate Publică, duminică situația privind derularea campaniei de 

vaccinare era următoarea: 

 Număr de persoane vaccinate împotriva COVID-19 cu vaccinul Pfizer 

BioNTech (în ultimele 24 de ore) – 5.993. 

 Număr total de persoane vaccinate împotriva COVID-19 cu vaccinul Pfizer 

BioNTech (începând cu data de 27 decembrie 2020) – 108.294. 
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Săptămâna trecută, Comisia Europeană a aprobat utilizarea celui de-al doilea 

vaccin împotriva noului coronavirus în statele membre, la recomandarea 

Agenției Europene pentru Medicamente. Este vorba despre vaccinul produs de 

compania americană Moderna, care este mai ușor de utilizat în condițiile în care 

nu trebuie transportat la temperaturi atât de scăzute ca cel produs de Pfizer. 

 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare, medicul Valeriu Gheorghiţă, a 

anunţat că autorităţile şi-au propus o accelerare a campaniei de vaccinare, având 

în vedere că aceasta a debutat înaintea termenului estimat în luna decembrie. 

 

Gheorghiţă anunţă că după 15 ianuarie se intră în etapa a doua a vaccinării și va 

fi făcută publică lista cu bolile cronice care se pretează vaccinării. 

 

"Ne dorim o accelerare a etapelor de vaccinare având în vedere faptul că am 

început mai devreme decât preconizam. După cum ştim, estimam în perioada 

lunii decembrie o începere a campaniei de vaccinare după jumătatea lunii 

ianuarie. Am început la sfârşit de decembrie, motiv pentru care vom începe mai 

repede şi etapa a doua şi, aşa cum am anunţat deja, din a doua jumătate a lunii 

ianuarie, practic după 15, vom începe vaccinarea persoanelor din etapa a doua, 

începând cu beneficiarii care se află internaţi în centrele medico-sociale, 

rezidenţiale, continuând cu persoanele care sunt cu insuficienţă renală cronică 

în stadiul de hemodializă. Dezvoltăm un sistem prin care persoanele, după ce 

pleacă din staţiia de hemodializă, să fie transportate cu aceleaşi mijloace de 

transport către centrele de vaccinare. Vor fi vaccinate şi ulterior se va urma 

traseul obişnuit”, a declarat Valeriu Gheorghiţă duminică seară, la Antena 3, 

potrivit news.ro. 

Acesta a menţionat că până pe data 15 ianuarie va fi dezvoltată a doua parte a 

modulului de programare care este destinat tuturor persoanelor din etapa a doua de 

vaccinare, respectiv cele cu vârsta peste 65 de ani şi cele cu boli cronice. 
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Lista pentru persoanele cu boli cronice 

 

Valeriu Gheorghiţă a precizat că de luni va fi făcută publică lista pentru persoanele 

cu boli cronice care vor intra în etapa a doua a vaccinării, decizia cu privire la 

acestea fiind luată în baza recomandărilor Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii. 

 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare a anunţat şi că cei care se 

încadrează în prima etapă a vaccinării se pot programa prin intermediul unor 

dispecerate care sunt puse în funcţiune la nivelul judeţelor. 

 

„Au fost câteva momente în perioada iniţială în care platforma de programare a 

fost desincronizată cu activitatea centrelor de vaccinare, din cauza faptului că o 

mare parte dintre centre nu au intrat în activitate decât după data de 4 ianuarie. De 

la acel moment lucrurile s-au corectat, în momentul de faţă sistemul de programare 

merge bine iar, ca soluţie de backup pentru persoanele care nu au reuşit să-şi facă 

programare sunt operaţionalizate serviciile de call-center din fiecare judeţ, în care 

personalul este instruit încât să poată rezolva orice problemă care rezidă din 

programare, atât pentru persoanele juridice cât şi pentru persoanele fizice din 

prima etapă a strategiei de vaccinare”, a adăugat medicul. (articol actualizat) 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Autoritățile au actualizat lista țărilor pentru care se impune carantina la 

sosirea în România. A fost scoasă Ungaria și au fost reintroduse Franța și 

Spania. Lista completă. 

Autoritățile prezintă noua listă actualizată pentru care se impune o carantină de 14 

zile la sosirea în țară.  

Printre statele reintroduse se numără Rusia, Irlanda, Spania, și Franța. Noua listă 

este în vigoare de sâmbătă de la ora 20. 

Lista State Cu Risc Epidemiologic Ridicat 08 01 2021 

(Sursa: biziday.ro) 

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/01/lista-state-cu-risc-epidemiologic-ridicat-08-01-2021.pdf

